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OR-RM.0002.5.7.2021 

Protokół Nr XXXVIII/21 

z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie 

odbytej w dniu 31 marca 2021 r. 

w sali konferencyjnej w Urzędzie Miejskim 

w Koronowie przy ul. Farnej 24 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Pan Patryk Mikołajewski   - Burmistrz Koronowa 

Pani Alicja Tymek    - Skarbnik Gminy,   

Pan Rafał Bułka    - Radca Prawny UM w Koronowie. 

 

1.Otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

 

Obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzyła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Koronowie Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk. Poinformowała zebranych, że 

obrady sesji Rady Miejskiej w Koronowie są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja na żywo oraz nagrania z sesji 

dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk - W związku z trwającą 

pandemią oraz stale rosnącą ilością zakażeń bardzo proszę wszystkich o bezwzględne 

zachowanie środków ostrożności podczas obrad dzisiejszej sesji. 

Informuję również, że dzisiejsza sesja odbywa się na podstawie  paragrafu 26 ust. 11 pkt 

1 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 19 marca 2021 r. w sprawie ustanowienia 

określnych ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii 

(Dz. U.  2021 poz. 512). Przepis ten generalnie zakazuje zgromadzeń, ale z wyłączeniem 

spotkań lub zebrań służbowych i zawodowych. Oprócz tego mam jeszcze opinię prawną. 

 

Opinia prawna stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk – Szanowni Państwo mam 

nadzieję, że wyczerpałam kwestię wątpliwości związanych z zasadnością odbycia 



 

 

2 

 

dzisiejszej sesji, albo raczej z koniecznością jej odwołania w kontekście pandemii i 

związanej z tym troski o nasze zdrowie i zdrowie naszych bliskich. Podkreślam, że 

rozumiem i szanuję decyzje wszystkich radnych dotyczącą obecności na dzisiejszej sesji. 

Zarówno tych obecnych, jak i tych nieobecnych na sesji. Zatem celem sprawnego 

przebiegu sesji proszę dziś o merytoryczne i zwięzłe wypowiedzi oraz sprawne 

głosowanie uchwał. 

 

2.Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.      

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Proszę o potwierdzenie 

swojej obecności na tabletach poprzez przyciśnięcie ikonki kworum. 

Na podstawie listy obecności i zaznaczenia obecności w programie eSesja 

Przewodnicząca rady Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk stwierdziła prawomocność 

obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych. 

Radny Pan Maciej Szlagowski przybył na obrady sesji w punkcie 3. 

Radny Pan Wojciech Orliński przybył na obrady sesji w punkcie 9. 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

Lista obecności radnych  stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk - Witam serdecznie: 

1. Panie i Panów Radnych Rady Miejskiej w Koronowie. 

2. Burmistrza Koronowa Pana Patryka Mikołajewskiego, Skarbnik Gminy Panią Alicję 

Tymek, radcę prawnego urzędu Pana Rafała Bułkę oraz pracowników urzędu.  

3. Wszystkich mieszkańców Gminy Koronowo oglądających transmisję obrad sesji.  

 

3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad sesji. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk – Przechodzimy do punktu 

trzeciego porządku obrad sesji do wniosków dotyczących zmiany porządku obrad sesji. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Czy są wnioski o zmianę 

porządku obrad sesji?  
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Brak wniosków o zmianę porządku obrad sesji. 

 

Zatem porządek obrad sesji wygląda następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV, XXXVII nadzwyczajnej  i XXXVI sesji Rady Miejskiej 

w Koronowie. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności międzysesyjnej. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych interpelacjach 

i udzielonych odpowiedziach. 

7. Informacje: 

a) Komendanta Komisariatu Policji w Koronowie o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego w 2020 r. na terenie Gminy Koronowo. 

b) Komendanta Miejsko-Gminnego Zarządu OSP w Koronowie o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego w 2020 r. na terenie Gminie Koronowo. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Koronowo na rok 2021. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zmianę porozumienia 

międzygminnego nr 1/2017 z dnia 27 grudnia 2017 r.  w sprawie przejęcia przez 

Miasto Bydgoszcz zadań własnych Gminy Koronowo  w zakresie realizacji obowiązku 

utrzymania i eksploatacji regionalnej instalacji do przetwarzania odpadów 

komunalnych. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr XIV/129/19 Rady Miejskiej 

w Koronowie z dnia 27 września 2019 r. w sprawie zamiany nieruchomości 

położonych na terenie Miasta Koronowo. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Koronowo na lata 2021-2026".  
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 

skład mieszkaniowego zasobu gminy Koronowo. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy 

Koronowo na rok 2021. 

16. Zapytania, wnioski i informacje. 

17. Składanie interpelacji. 

18. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

19. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Koronowo za rok 2020.  

20. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.  

21. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji. 

 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV, XXXVII nadzwyczajnej  i XXXVI sesji Rady 

Miejskiej w Koronowie. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Przechodzimy do punktu 

czwartego porządku obrad sesji: Przyjęcie protokołu z obrad XXXV, XXXVII nadzwyczajnej  

i XXXVI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum, obecnych 19 radnych 

- Kto z Pań, Panów radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XXXV nadzwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej w Koronowie?  

Za- 19 głosów 

Przeciw – 0 głosów 

Wstrzymujące się – 0 głos 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński, Wojciech Orliński. 

 

Kto z Pań, Panów radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XXXVI sesji Rady 

Miejskiej w Koronowie?  

Za- 19 głosów 

Przeciw – 0 głosów 
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Wstrzymujące się – 0 głos 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński, Wojciech Orliński. 

 

Kto z Pań, Panów radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XXXVII nadzwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej w Koronowie? Procedujemy wersję poprawioną.  

Za- 19 głosów 

Przeciw – 0 głosów 

Wstrzymujące się – 0 głos 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński, Wojciech Orliński. 

 

5.Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

piątego  porządku obrad sesji, do sprawozdania Burmistrza Koronowa z działalności 

międzysesyjnej. 

Sprawozdanie zostało zamieszczone na eSesji. Czy mają Państwo radni jakieś pytania 

do sprawozdania? 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

szóstego porządku obrad sesji, do informacji Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Koronowie o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

7. Informacje: 

a) Komendanta Komisariatu Policji w Koronowie o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego w 2020 r. na terenie Gminy Koronowo. 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 
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siódmego a) porządku obrad sesji, do informacji Komendanta Komisariatu Policji w 

Koronowie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w 2020 r. na terenie Gminy 

Koronowo. 

Informacja została zamieszczona na eSesji. Czy mają Państwo radni jakieś pytania? Jeśli 

tak, to proszę złożyć zapytania na piśmie do Pani protokolant lub do biura rady po sesji. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

b) Komendanta Miejsko-Gminnego Zarządu OSP w Koronowie o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego w 2020 r. na terenie Gminie Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

siódmego b porządku obrad sesji, do informacji Komendanta Miejsko - Gminnego 

Zarządu OSP w Koronowie o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w 2020 r. na 

terenie Gminie Koronowo. 

Informacja została zamieszczone na eSesji. Czy mają Państwo radni jakieś pytania? Jeśli 

tak, to proszę złożyć zapytania na pismie do Pani protokolant lub do biura rady po sesji. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

8.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

ósmego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koronowo. 

Wnoszę o to, by nie odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem. 

Kto jest za? – 19 głosów 

Kto jest przeciw? – 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu? – 0 głosów 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński, Wojciech Orliński. 
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Przewodnicząca obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale 

o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały.  

Radny Pan Stanisław Gliszczyński opuścił obrady sesji. Obecnych 18 radnych. 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, 

Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum, obecnych 18 radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Stwierdzam, że 18 głosami „za”, przy 0 głosach  „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

Rada Miejska w Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 18  głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę 

Nr XXXVIII/323/21  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Koronowo. 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński, Wojciech Orliński, Stanisław Gliszczyński. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Koronowo na rok 2021. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  – Przystępujemy do punktu 

dziewiątego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Koronowo na rok 2021. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Wnoszę o to, by nie 

odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? – 18 głosów 

Kto jest przeciw? – 0 głosów 
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Kto wstrzymał się od głosu? – 0 głosów 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński, Wojciech Orliński, Stanisław Gliszczyński. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta  - Romaniuk  - Zatem projektu uchwały 

nie będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę Skarbnik Gminy Alicję Tymek. 

 

Skarbnik Gminy Alicja Tymek przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, 

Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji?  

Radna Pani Ewa Szymańska -  Ja mam pytanie do Pani skarbnik. Czy orientuje się Pani 

może jaka jest wysokość tej dotacji, maksymalna wysokość dotacji dotycząca 

dofinansowania do tych kotłów, pieców. Dotyczące ogrzewania? 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Dotacja, to jest do 3 tys. zł. Wiem, że 

obecnie pracownicy merytoryczni pracują nad nową uchwałą na zasadzie konkursu, która by, 

że tak powiem przyznawała dotacje bez wskazania czy 3, czy 2, czy 1, czy 5 tys. zł z terenów 

najbardziej zanieczyszczonych. Byłaby gmina podzielona na strefy. Strefa Starego Miasta, 

starej zabudowy, powiedzmy byłaby w tym pierwszym pakiecie. Ale to Państwu 

przedstawimy oczywiście na komisjach i Wasze uwagi  będziemy jak najbardziej 

procedować.  

Radny Pan Maciej Szlagowski – Ja mam dwa pytania. Pierwsze pytanie do Pani skarbnik. 

Analizując zmiany w budżecie, jak najbardziej słuszne. Ale mam pytanie do Pani skarbnik z 

racji planu dochodów, czyli wykonania tych dochodów. Czy Pani widzi zagrożenia 

niewykonania tego planu? To jest jedno pytanie i od razu drugie do pana burmistrza.  Kiedy 

możemy spodziewać się, Panie burmistrzu urealnienia, zabezpieczeń  finansowych zadań 

inwestycyjnych, które mamy w budżecie? Wiemy, że pewne zadania są zabezpieczone na 

poziomie ¼  może 1/5 wartości kosztorysowych. Mówiliśmy na początku tego roku, że 

nastąpi to po rozstrzygnięciu przetargów  na ul. Zbożową i ul. Ogrodową w Koronowie. I moje 

pytanie czy te przetargi zostały  już rozstrzygnięte, czy ogłoszone, bo tu chodzi bardzie, o to 

czy został ogłoszony? I realnie kiedy się możemy spodziewać uwolnienia jakiś środków, żeby 

urealnić zabezpieczenie finansowe zadań, które mamy w budżecie?  
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Skarbnik Gminy Pani Alicja Tymek - Myślę, że wszyscy Państwo obserwują sytuację 

w Polsce związana z pandemią i niewątpliwie wpływa ona na to w jakiej kondycji jest 

gospodarka Polski. Jak wygląda również sytuacja, możemy sobie wyobrazić w Gminie 

Koronowo. Zaproponowane zmiany wynikają z tego, że systematycznie przeglądamy 

realizację dochodów. Już widzimy, że pewne dochody nie zostały zrealizowane 

proporcjonalnie do upływu miesięcy. Ale jednocześnie widzimy, że też część dochodów 

została zrealizowana w wyższym zakresie. Stąd jeśli chodzi o ruchy  po stronie planu 

dochodów, wynikają między innymi z obserwacji realizowanych dochodów. Jak też 

z otrzymywania dokumentów, decyzji finansowych Wojewody Kujawsko- Pomorskiego. 

Wydaje nam się, że to co jest przyobiecane w budżecie, mówimy o dotacjach na zadania 

zlecone, na zadania własne, powinno do nas wpłynąć. Macie realizację dochodów własnych 

gminy, mówimy o podatkach i opłatach lokalnych. Chcielibyśmy, żeby tak było. Na bieżąco 

będziemy Państwa  informowali. Myślę, że nie bez znaczenia pozostanie kwestia lockdownu. 

Jeśli dzisiaj mamy gospodarkę zamkniętą do 9 kwietnia, to się przedłuży. Jak Państwo też 

pamiętają wystąpienie Pana dyrektora z Powiatowego Urzędu Pracy w Bydgoszczy, który 

sygnalizował, że również w Gminie Koronowo bezrobocie się zwiększa. To oznacza, że 

część podatków może do nas nie wpłynąć w zaplanowanej wielkości. Dlatego, że ludzie tracą 

pracę. Jak nie płacą podatków, to gmina niestety nie uzyska tego w czym mogłaby naturalnie 

partycypować. Staramy się, aby ten budżet, który jest, był w całości zrealizowany. Na pewno 

Pan burmistrz za chwileczkę powie, czy będą kwoty zwiększone po stronie wydatków. 

Mówimy o zadaniach inwestycyjnych. Nie bez znaczenia jest oczywiście to, czy te dochody 

uzyskamy.  Chociaż z drugiej strony proszę zwrócić uwagę, że ilość inwestycji realizowanych 

z własnych środków jest niewielka. Jak Państwo widzą jest to kwota 1.650.840,00 zł, to 

oznacza, że z dużym prawdopodobieństwem powinniśmy powiedzieć, że to co jest na dzisiaj 

w budżecie powinno być wykonane. Pozostałe środki to będą obligacje. Ale już mogę 

Państwu powiedzieć, ponieważ takie sprawozdanie zostało złożone do rady miejskiej na ręce 

Pani przewodniczącej.  Mówię o sprawozdaniu z wykonania budżetu. Zakończyliśmy ten rok 

z wynikiem dodatnim z nadwyżką. W związku z tym te środki zostały przekierowane do 

sfinansowania inwestycji w 2021 roku. Wiem też, że Pan burmistrz pracuje nad tym, żebyśmy 

mogli pozyskać jeszcze dodatkowe środki. Ale to jest kwestia czasu, kiedy zostaną podjęte 

również decyzje przez premiera. Wówczas na pewno te pieniądze zostaną wprowadzone do 

budżetu. Ja mam nadzieję, że pomimo tych zawirowań w gospodarce, mówię o skali makro, 
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nie będzie aż tak dużych konsekwencji, negatywnych oczywiście dla Gminy Koronowo. I to 

co jest w przybliżeniu z odchyleniem plus - minus 10% powinno być zrealizowane.  

Na obrady sesji przybył radny Pan Wojciech Orliński oraz wrócił radny Pan Stanisław 

Gliszczyński. Obecnych 20 radnych. 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Jeśli chodzi o te dwa zadania, o których 

Pan powiedział w sprawozdaniu na stronie 4 w punkcie 2 otrzymano informację, że zadanie 

Budowa ul. Zbożowej w Koronowie oraz Przebudowa ul. Ogrodowej w Koronowie, na które 

złożono wnioski o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg - edycja 

21 zostały ujęte na liście zadań gminnych rekomendowanych do dofinansowania ze środków 

funduszu. Tylko jedno zadanie dostaliśmy na liście podstawowej, drugie na rezerwowej. Ulica 

Ogrodowa jest na liście rezerwowej. Także stoi pod znakiem zapytania. Czy wszystkie gminy 

rozstrzygną przetargi, czy wszystkie są w stanie wkład własny zrealizować? Jeśli chodzi tutaj 

jeszcze o niedofinansowanie, to wiem o tych dwóch stacjach wodociągowych. Brakuje nam w 

tym momencie na ul. Igrzyskową 1 mln zł. Wiem, że pracownicy pracują nad przetargiem na 

to. I chciałem poinformować, że na 99% otrzymamy 4 mln na osuwisko na ul. Tucholskiej. 

Wnioskowaliśmy o 8 mln. Na cały kraj tych środków było bodajże 16 mln zł. Więc i tak moim 

zdaniem, to jest sukces, że udało nam się tą ¼ , ale tutaj też nie mamy na to w budżecie tak 

naprawdę jeszcze nic realnego.  

Radny Pan Maciej Szlagowski – Ja może takie dwa pytania jeszcze dopełniające, jeżeli 

mogę. Pierwsze znowu do Pani skarbnik. Pani skarbnik, czy, może bardziej jeszcze do Pana 

burmistrza, nie wiem. Chodzi i o to czy po I kwartale roku, mamy dzisiaj ostatni dzień I 

kwartału, czy wpłynęło dużo wniosków uzasadnionych o umorzenia, jeśli chodzi o podatki 

lokalne ze względu na sytuację związana z Covidem? Szczególnie to, co wspomniała Pani 

skarbnik czyli zwiększenie bezrobocia, czyli utraty miejsc pracy w naszej gminie. To jest 

jedno pytanie.  Drugie pytanie Panie burmistrzu, moje poprzednie pytanie było w sensie, że 

obserwuję jako kierownik wodociągów drastyczne podwyżki materiałów. Dlatego pytałem też 

o te przetargi, że za chwilę możemy dojść do takiej sytuacji, że kwoty zabezpieczone, które 

miały być z buforem zabezpieczenia mogą wręcz ledwie co wystarczyć lub nie wystarczyć na 

sfinansowanie zadań. Pytanie kiedy ta tendencja się odwróci i czy się odwróci? 

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – zgadzam się całkowicie dzisiaj  

rozstrzygnęliśmy przetarg na PIT . Ledwo zmieściliśmy się, że tak powiem z ofertami. 

Tendencja rynku jest taka, że stal podrożała o 70%, tworzywa o 40%. Nie jesteśmy w stanie 
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przewidzieć, czy te kwoty, z którymi wystąpiliśmy do budżetu, zapisaliśmy do budżetu, są 

jeszcze realne tak naprawdę. Część zadań, którym kończy się pozwolenie na budowę, 

zleciliśmy opracowanie nowych kosztorysów. Chyba nikt teraz na ten moment nie jest w 

stanie, poza wróżbitą może Maciejem powiedzieć kiedy ta tendencja się odwróci. 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do 

głosowania jawnego imiennego.  

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Proszę o potwierdzenie kworum 

na tabletach. Stwierdzam kworum, obecnych 20 radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Stwierdzam, że 19 głosami „za”, przy 0 głosach  „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

Rada Miejska w Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19  głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę 

Nr XXXVIII/324/21  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Koronowo na rok 2021. 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

Obrady sesji opuścił radny Pan Stanisław Gliszczyński. Obecnych 19 radnych. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Przystępujemy do punktu 

dziesiątego porządku obrad sesji, do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk - Wnoszę o to, by nie 

odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikami i uzasadnieniem. 
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Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński, Stanisław Gliszczyński. 

Na obrady sesji wrócił radny Pan Stanisław Gliszczyński. Obecnych 20 radnych. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę zastępcę kierownika Wydziału 

Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Panią Angelikę Walat.. 

 

Zastępca kierownika Wydziału Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Pani Angelika 

Walat przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Otwieram dyskusję. Kto 

z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, 

przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum, obecnych 20 radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Przewodniczący obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Stwierdzam, że 20 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska w 

Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 20 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/325/21 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 



 

 

13 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zmianę 

porozumienia międzygminnego nr 1/2017 z dnia 27 grudnia 2017 r.  w sprawie 

przejęcia przez Miasto Bydgoszcz zadań własnych Gminy Koronowo  w zakresie 

realizacji obowiązku utrzymania i eksploatacji regionalnej instalacji do 

przetwarzania odpadów komunalnych. 

 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk – Przystępujemy do punktu 

jedenastego porządku obrad sesji do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zmianę porozumienia międzygminnego nr 1/2017 z dnia 27 grudnia 

2017 r.  w sprawie przejęcia przez Miasto Bydgoszcz zadań własnych Gminy 

Koronowo  w zakresie realizacji obowiązku utrzymania i eksploatacji regionalnej instalacji 

do przetwarzania odpadów komunalnych. 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk - Wnoszę o to, by nie 

odczytywać projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? 20 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę zastępcę kierownika Wydziału 

Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Panią Angelikę Walat. 

 

Zastępca kierownika Wydziału Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Pani Angelika 

Walat przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Otwieram dyskusję. Kto 

z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Nie widzę. Zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 
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Proszę o potwierdzenie kworum. Stwierdzam kworum, obecnych 20 radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

 

Przewodniczący obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Stwierdzam, że 20 

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska w 

Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 20 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/326/21 w sprawie wyrażenia zgody na zmianę porozumienia 

międzygminnego nr 1/2017 z dnia 27 grudnia 2017 r.  w sprawie przejęcia przez 

Miasto Bydgoszcz zadań własnych Gminy Koronowo  w zakresie realizacji 

obowiązku utrzymania i eksploatacji regionalnej instalacji do przetwarzania 

odpadów komunalnych. 

 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr XIV/129/19 Rady 

Miejskiej w Koronowie z dnia 27 września 2019 r. w sprawie zamiany 

nieruchomości położonych na terenie Miasta Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad – Przystępujemy do punktu dwunastego porządku obrad sesji 

do rozpatrzenia projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr XIV/129/19 Rady Miejskiej 

w Koronowie z dnia 27 września 2019 r. w sprawie zamiany nieruchomości położonych 

na terenie Miasta Koronowo. 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk - Wnoszę o to, by nie odczytywać 

projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? 20 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 
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Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę zastepcę kierownika Wydziału 

Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Panią Angelikę Walat. 

 

Zastępca kierownika Wydziału Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Pani Angelika 

Walat przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Otwieram dyskusję. Kto 

z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Nie widzę. Zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum. Stwierdzam kworum, obecnych 20 radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

Przewodniczący obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Stwierdzam, że 20  

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska w 

Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 20 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/327/21  zmieniającą Uchwałę nr XIV/129/19 Rady Miejskiej 

w Koronowie z dnia 27 września 2019 r. w sprawie zamiany nieruchomości 

położonych na terenie Miasta Koronowo. 

 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Koronowo na lata 2021 - 2026".  

 

Przewodnicząca obrad – Przystępujemy do punktu trzynastego porządku obrad sesji 

do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Koronowo na lata 2021 -  2026".  
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Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk - Wnoszę o to, by nie 

odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

Kto jest za? 20 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę kierownika Wydziału Spraw 

Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Pana Jarosława Stobę. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Pan Jarosław 

Stoba przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Dziękuję bardzo Pan 

kierownik bardzo szczegółowo przedstawił projekt uchwały na komisjach. Natomiast 

teraz otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Wiceprzewodniczący rady Pan Tomasz Gordon – Tak, jak Pani przewodnicząca 

wspomniała, bardzo szczegółowo Pan kierownik tu wytłumaczył radnym, na czym to 

polega i dlaczego musimy taka uchwałę podjąć. Myśmy się dowiedzieli proszę Państwa 

jakie to jest zagadnienie. Może nie aż problem, ale zagadnienie. Mieszkają tam w tych 

mieszkaniach nasi mieszkańcy i proszę sobie wyobrazić łączna, łączny obszar czy 

wielkość tego zagadnienia, metrów kwadratowych, to jest 19585 m2. Prawie tak 

obrazowo. rolniczo to powiem, prawie 2 hektary mieszkań. To trzeba utrzymać, 

porządkować, itd. Zamieszkują tam, jak wspomniałem nasi mieszkańcy. Oczekujących 

na te mieszkania liczba się bardzo, bardzo zmniejszyła do 22. Ale problem jest gdzie 

indziej. Proszę sobie wyobrazić, że ci najemcy zarządzającemu zalegają 4 mln zł.  

Radny Pan Tomasz Skotnicki -  Tak jak tutaj mój przedmówca powiedział, to jest 

prawie 500 lokali mieszkalnych. Mamy ponad 4 mln zadłużenia na tych lokalach. 

Szanowni Państwo te lokale stanowiące zasób gminny ich stan wpływa na otoczenie, na 

wizerunek naszego miasta, naszej gminy. Jeśli dalej będzie to zadłużenie rosło, ono z 
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roku na rok jest coraz większe, niestety, to z tymi planami Pana kierownika odnośnie 

remontów i żeby te lokale sukcesywnie przywracać do, no poprawiać im jakość tych 

lokali, no będzie bardzo trudno. Więc tutaj duża rola Was jako wydziału do tego, żeby te 

zobowiązania ściągać. Bo inaczej sobie z tym nie poradzimy i tych lokali nie będziemy 

mogli mieć coraz lepszych i żeby one też jakoś wyglądały., tak powiem lepiej niż teraz.  

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głoś w dyskusji? Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do 

głosowania jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum, obecnych 20 

radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

Przewodniczący obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Stwierdzam, że 20  

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 20 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/328/21 w sprawie przyjęcia "Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Koronowo na lata 2021-2026".  

 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad – Przystępujemy do punktu czternastego porządku obrad sesji 

do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 

skład mieszkaniowego zasobu gminy Koronowo. 

 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk - Wnoszę o to, by nie 

odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 
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Kto jest za? 19 głosów. 

Kto jest przeciw? 0 głosów. 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów. 

 

Nieobecni radni: Patryk Bociek, Mariusz Weleziński. 

 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Zatem projektu uchwały nie 

będziemy odczytywać, ale o wprowadzenie poproszę kierownika Wydziału Spraw 

Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Pana Jarosława Stobę. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Pan Jarosław 

Stoba przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Otwieram dyskusję. Kto 

z Pań, Panów radnych chciałby zabrać głos w dyskusji? 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Nie widzę. Zamykam 

dyskusję, przystępujemy do głosowania jawnego imiennego. 

Na obrady sesji wrócił radny Pan Patryk Bociek. Obecnych 20 radnych. 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk  - Proszę o potwierdzenie kworum. 

Stwierdzam kworum, obecnych 20 radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

Przewodniczący obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Stwierdzam, że 20  

głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska 

w Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 20 głosami 

„za”, przy 0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/329/21 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu gminy Koronowo. 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta i gminy Koronowo na rok 2021. 

 

Przewodnicząca obrad – Przystępujemy do punktu piętnastego porządku obrad sesji 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy 

Koronowo na rok 2021. 

 

Przewodnicząca obrad Pan Katarzyna Szulta - Romaniuk - Wnoszę o to, by nie 

odczytywać projektu uchwały wraz z załącznikiem i uzasadnieniem. 

 

Kto jest za? 20 głosów 

Kto jest przeciw? 0 głosów 

Kto wstrzymał się od głosu? 0 głosów 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 

Przewodnicząca obrad  - Zatem projektu uchwały nie będziemy odczytywać, ale o 

wprowadzenie poproszę zastępcę kierownika Wydziału Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Krajobrazu i Zarządzania Energią Pana Jerzego Michalskiego. 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Krajobrazu i Zarządzania Energią Pan Jerzy Michalski. 

 

Przewodnicząca obrad  - Otwieram dyskusję. Kto z Pań, Panów radnych chciałby zabrać 

głos w dyskusji? 

 

Radna Pani Małgorzata Szymczak -  Już za chwilę Rada Miejska w Koronowie w drodze 

uchwały określi program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy Koronowo. Program ten w swojej istocie jest 

poprawny. Zawiera podstawowe wymagane ustawą zagadnienia - 157 tys. to środki 

finansowe, które zabezpieczone są w budżecie Gminy Koronowo na rok 2021. 
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A przeznaczone na realizację zadań wynikających z programu. A mianowicie: 60 tys. zł 

zadania realizowane przez schronisko dla zwierząt, mieszczące się w Bydgoszczy przy ul 

Grunwaldzkiej, 60 tys. zł to kwota jaką trzeba zapłacić za całodobową opiekę weterynaryjną 

w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt, a mieszczącą się w gabinecie lekarzy 

weterynarii Czapla w Białych Błotach, 4 tys. zł to zakup karmy dla kotów bezdomnych, 4 tys. 

zł sterylizacja lub kastracja bezdomnych kotów, 2 tys. zł przeznaczone na zakup budek dla 

kotów bezdomnych, 20 tys. zł taka kwotę wydajemy corocznie na wyłapywanie bezdomnych 

zwierząt i ich transport do schroniska, 2 tys. zł utrzymanie w gotowości gospodarstwa 

przystosowanego do sprawowania opieki, 4 tys. zł edukacja w zakresie kształtowania 

właściwych postaw wobec zwierząt i 1 tys. zł wynosi wyprawka dla psów adoptowanych ze 

schroniska, a pochodzących z terenu Gminy Koronowo. W programie nie ujęto 

fakultatywnych elementów proponowanych przez ustawodawcę w art. 11 a ust. 3a, a 

mianowicie planu sterylizacji i kastracji, a także czipowania zwierząt właścicielskich ze 

szczególnym uwzględnieniem psów. Jedynym i realnym sposobem zmniejszającym 

bezdomność zwierząt jest zwalczanie przyczyny jaką jest nadmierne, niekontrolowane 

rozmnażanie. A nie skupianie się prawie i wyłącznie na skutkach, czyli wyłapywaniu a 

następnie utrzymywaniu bezdomnych zwierząt w schronisku za kwotę 120 tys. zł rocznie. 

Zainwestowanie, zapobieganie bezdomności poprzez sterylizację, czipowanie w przyszłości 

przyniesie wymierne korzyści dla budżetu gminy i pozwoli zmniejszyć koszty wynikające z 

tytułu opieki nad nimi. Dlatego zasadnym jest , aby program ewaluował i dostosowywał się 

do zmieniających się potrzeb w naszej gminie. Wychodził naprzeciw problemom, 

rozpoznawał je i im zapobiegał poprzez zabiegi sterylizacji i kastracji, które powinny być 

finansowane chociaż częściowo, stopniowo na zasadzie programu pilotażowego, np. w 

danym roku przeznaczona zostaje określona kwota na ten cel do wyczerpania środków 

finansowych. Znakowanie, czipowanie właścicielskich psów, co jest jedną 

z najskuteczniejszych metod zapobiegania bezdomności. Dzięki tej metodzie zaginione 

zwierzę, posiadające czip, łatwiej będzie zidentyfikować i zobowiązać właściciela do 

prawidłowej opieki nad nim. To znacznie obniży koszty związane z odławianiem, transportem 

do schroniska i opieką. Koszt takiego elektronicznego czipa wynosi około 10 do 20 zł. Gmina 

mogłaby chociaż częściowo  w 50% refundować koszty. Przy zakupie większej ilości, np. 300 

sztuk sprzedawcy dają zwykle czytnik gratis. Zatem za kwotę 3 tys. zł mamy zakupione czipy 

dla 300 zwierząt. Jeśli gmina za kilka tysięcy złoty zaczipuje 300 zwierząt na swoim terenie, 
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to po kilku latach zdecydowana większość zwierząt znajdzie się w bazie danych czyli SAFE 

ANIMAL. Po znalezieniu nie muszą one trafiać do schroniska. Gmina nie ponosi kosztów. 

Wymaga to oczywiście zaangażowania potencjału pracowniczego urzędu i nagłośnienia 

akcji. A najlepiej przeprowadzić to można na miejscu. Weterynarz jedzie do danego 

sołectwa, czipuje psy. Koszt niewielki, a oszczędności mogą być realne już po kilku latach i z 

pewnością są to dobrze zainwestowane pieniądze.  Jest wiele przykładów gmin w naszym 

województwie, gdzie takie działania są już czynione lub też są one w planach. Należą  do 

nich: Nowa Wieś Wielka, miasto i gmina Grudziądz, gmina Lubiewo, Łasin, Lisewo, Tragacz i 

wiele innych. Natomiast gmina Dobrcz i Dąbrowa Chełmińska mają w planach czipowanie. A 

problemów w naszej gminie dotyczących kwestii zwierząt jest wiele. Psy na zbyt krótkiej 

uwięzi, czy też w zbyt małych kojcach. Przypadki znęcania się nad zwierzętami. Zamykanie 

zwierząt na działkach, narastająca liczba bezdomnych i porzucanych zwierząt. 

Podsumowując wierzę, że uda się przeprowadzić w tym zakresie ewolucję, długofalowe, 

planowane działania, mające na celu zmniejszenie ilości zwierząt bezdomnych poprzez 

właściwą profilaktykę w naszej gminie. Jestem przekonana, że warto zawalczyć o lepsze 

życie dla czworonogów oraz w przyszłości o oszczędności dla gminy. Analizując realizowane 

programy dotyczące sterylizacji i kastracji oraz czipowania w wymienionych miastach i 

gminach można potwierdzić, że te działania przynoszą realne oszczędności już po drugim 

roku. Dziękuję serdecznie Państwu za uwagę i liczę na zrozumienie problemu.  

Burmistrz Koronowa Pan Patryk Mikołajewski – Ja dziękuję za ten głos tutaj. Tylko 

prosiłbym też o pewien obiektywizm. Psy właścicielskie, pies to jest odpowiedzialność. Sam 

mam dwa psy ze schroniska. Je się czipuje wówczas, bo jestem za nie odpowiedzialny. Pies 

właścicielski to jest odpowiedzialność. Posiadanie zwierzęcia, to jest odpowiedzialność za to 

zwierzę i za to, co ono może wyrządzić  na drodze publicznej, bądź komuś obcemu. 

Wprowadziliśmy coś takiego jak budki dla zwierząt, dla kotów. Sam nawet w czynie 

społecznym z jednym z mieszkańców robiłem takie budki. Teraz zakupujemy takie budki dla 

kotów. Mamy opiekunów kotów wolnożyjących, którzy bardzo sobie cenią te inicjatywy. Mało 

tego, na dziedzińcu urzędu, jak Pani radna wyjdzie sobie na dziedziniec, leży karma dla 

kotów, również dla kotów sterylizowanych.  Wprowadziliśmy coś takiego jak karma dla kotów 

sterylizowanych.  Robimy też wyprawki dla zwierząt. Promujemy adopcję psów ze 

schroniska. Wówczas dajemy wyprawkę dla takiego zwierzęcia. Prosiłbym również o tym 
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mówić, bo to są nowości. Nowości, które nas może nie kosztowały setki, tysiące złotych, ale 

dają wymierny efekt, społeczny efekt można nawet powiedzieć.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

radnych chciałby zabrać głos. Nie widzę. Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania 

jawnego imiennego. 

Proszę o potwierdzenie kworum na tabletach. Stwierdzam kworum, obecnych 20 radnych. 

Przeprowadzono głosowanie.  

Przewodniczący obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Stwierdzam, że 19  

głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” Rada Miejska w 

Koronowie uchwałę podjęła. 

 

Rada Miejska w Koronowie w głosowaniu jawnym imiennym radnych 19 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciw”, przy 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVIII/330/21 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta i gminy 

Koronowo na rok 2021. 

 

Nieobecni radni: Mariusz Weleziński. 

 

16. Zapytania, wnioski i informacje. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk – Przechodzimy do punktu 

dziewiętnastego  porządku obrad, to jest zapytania, wnioski i informacje.  

Pozwolę sobie rozpocząć ten punkt. Po pierwsze, Szanowni Państwo, pozwolę sobie 

przekazać informację, że radni którzy są jeszcze zainteresowani działaniem w ramach 

zespołu do spraw komunikacji publicznej w Gminie Koronowo, proszeni są 

o zadeklarowanie swojego akcesu, czy to do wiceburmistrza Pana Piotra Kazimierskiego.  

Nie wiem, czy jest obecny, a jeżeli nie, to do mnie, zaraz bezpośrednio po sesji.  

Mam również zapytanie w sprawie realizacji projektu na wykonanie ulic Lipowej 

i Wiśniowej w Tryszczynie. W imieniu mieszkańców ulicy Lipowej w Tryszczynie, składam 

zapytanie o termin realizacji projektu na wykonanie ul. Lipowej i ul. Wiśniowej. 

Przypominam, że procedura trwa bodajże od 2018 roku. Proszę o oficjalne wyjaśnienie 

dlaczego w projekcie ujęty jest tylko fragment ulicy Lipowej, a nie całość ulicy oraz 
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na jakim etapie jest proces odrolnienia działki przebiegającej w ulicy Lipowej, a będącej 

w zakresie tego projektu. Dodam, że mieszkańcy i sołtys z Tryszczyna, wielokrotnie 

zwracali uwagę i zgłaszali postulat, by ulica Lipowa była wykonana w całości. Miało to 

miejsce, czy na zebraniach wiejskich, czy w rozmowach prowadzonych w Wydziale 

Inwestycji Urzędu Miejskiego. Poproszę o pisemną odpowiedź.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk - Proszę kto z Pań, Panów 

radnych ma jakieś zapytania, wnioski, informacje? 

Radny Pan Olech Raddatz - Ja mam jeden wniosek. Zwracam się z wnioskiem do 

Burmistrza Koronowa o przygotowanie na najbliższą sesję Rady Miejskiej w Koronowie 

apelu lub wniosku, w formie uchwały do ustawodawcy ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach. Wniosek miałby dotyczyć zmiany w ustawie zapisu o zwolnienie 

z opłat za posiadanie kompostownika nie tylko właścicielom nieruchomości 

jednorodzinnych, ale także wielorodzinnych. Panie burmistrzu powstał ten problem nie 

z naszej winy. Mieszkańcy oczywiście mają duże o to pretensje, ale niestety o tym mówi 

akt wyższy, czyli ustawach i myślę, że powinniśmy z takim apelem wystąpić 

do ustawodawcy. Nie wiem, czy to do premiera, czy do Marszałka Sejmu, czy do Ministra 

Ochrony Środowiska i również wystąpić z tym apelem do innych samorządów, aby 

poparły tą inicjatywę.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Ja pozwolę sobie 

uzupełnić, że dotyczy to głównie mieszkańców bloków, czy też budynków 

wielorodzinnych z terenów wiejskich. 

Radny Pan Olech Raddatz  - Są takie przykłady, że na jednej ulicy jest budynek 

jednorodzinny, ale bliźniaczy i ci mieszkańcy mogą skorzystać z ulgi. Obok stoi budynek 

czterorodzinny, ośmiorodzinny, mieszkańcy posiadają też ogródki działkowe, 

kompostowniki, a nie mogą z tej ulgi skorzystać. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - To jest właśnie istota 

tego wniosku, tego zapytania. 

Radny Pan Piotr Mitera - Ja mam zapytanie i wniosek, ale najpierw zapytanie, bo to 

będzie w pewnym sensie kontynuacja tematu mojego przedmówcy. W związku ze 

zmianą stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi składam zapytanie o ilość 

nowych deklaracji złożonych do urzędu miejskiego w okresie do 31 marca. Proszę 

o wskazanie, jaki procent nowo złożonych deklaracji uwzględnia ulgę za posiadanie 
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kompostownika. I wniosek. W trosce o bezpieczeństwo użytkowników przejścia dla 

pieszych zlokalizowanego przy ulicy Szosa Kotomierska w Koronowie w sąsiedztwie 

sklepu Lewiatan, składam wniosek o to, aby Gmina Koronowo podjęła działania mające 

na celu skłonienie zarządcy drogi krajowej 56, do wykonania oświetlenia na wyżej 

wymienionym przejściu dla pieszych. 

Radny Pan Henryk Borowicz - Mieszkańcy Popielewa, sołectwa Popielewo zwrócili się 

do mnie z taką prośbą, żeby przekazać o uprzątnięcie po nawałnicy dwóch drzew, 

konkretnie dębów, jako pomniki przyrody. I wyżej wymienione dęby no utrudniają dostęp 

do pola.  

Radna Pani Ewa Szymańska - Ja mam jeden wniosek w sprawie projektu i modernizacji 

świetlicy w Hucie. Na jakim etapie jest projekt i modernizacja świetlicy w Hucie? 

Radna Pani Małgorzata Szymczak – Mieszkańcy sołectwa Samociążek zwrócili się do 

mnie z prośbą w sprawie wyremontowania i oddania do użytku placu zabaw w sołectwie 

Samociążek. W imieniu tychże mieszkańców zwracam się z zapytaniem do Pana 

burmistrza odnośnie terminu wyremontowania, czy też wymiany urządzeń i oddania do 

użytku placu zabaw mieszczącego się w sołectwie Samociążek. Pragnę podkreślić, że 

rodzice małych dzieci przez długi czas wykazywali się ogromnym zrozumieniem oraz 

cierpliwością. Dla nich plac zabaw jest sprawą priorytetową na liście inwestycji 

czynionych w Gminie Koronowo. Dodatkowo uważają za niezaprzeczalny fakt 

przemawiający za tym, że plac zabaw szczególnie w obecnej sytuacji związanej z 

pandemią jest środkiem do zachowania resztek normalności i zdrowia psychicznego ich 

pociech. W uzasadnieniu podkreślają, że jest to nie tylko miejsce do zabawy, ale również 

miejsce spotkań dzieci. Proponują, aby inwestycje w place zabaw traktować z dużą 

powagą, ponieważ dobro dziecka zawsze powinno być sprawą nadrzędną, tym bardziej, 

że stan epidemiczny przedłuża się, co w konsekwencji może spowodować skutki 

zarówno w zakresie zahamowań rozwoju fizyczneg, jak i zaważyć na stanie psychiki 

dziecka. Plac zabaw przy boisku w Samociążku jest cały czas zamknięty, zaniedbany, 

przez wiele lat nieremontowany, wykonany z elementów nietrwałych, nadgryziony zębem 

czasu, zdewastowany. Podsumowując, rodzice małych dzieci z Samociążka zwracają się 

z prośbą do włodarzy gminy, aby kierując się dobrem dziecka podjęli natychmiastowe 

działania, mające na celu poprawę stanu technicznego tutejszego placu zabaw. Wiosna 

przyszła, okres letni niedługo, potrzebne są szybkie i zauważalne działania. W imieniu 
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mieszkańców bardzo proszę o pisemną odpowiedź.  

Radna Pani Elżbieta Mojzesowicz  - Ja mam właściwie zapytanie do Pana komendanta 

w związku z informacją, którą przesłał, ale moje pytanie ma trochę szerszy wymiar, 

aspekt społeczny i chciałabym je odczytać. W dniu 21 października 2020 roku w Gminie 

Koronowo zorganizowano protest rolniczy pod hasłem "Nie dla niszczenia polskiego 

rolnictwa", który był reakcją hodowców na wprowadzoną ustawę, tzw. "Piątkę 

Kaczyńskiego". Rolnicy są w posiadaniu dowodów, które bezsprzecznie obrazują 

prowokacyjne i represyjne działania policji, polegające na wielokrotnym zatrzymywaniu 

i kontrolowaniu tych samych uczestników protestu, blokowaniu swobodnego przejazdu 

oraz skierowaniu pojazdów na stację benzynową. Pragnę nadmienić, iż protest pod 

względem formalnym i prawnym był przygotowany prawidłowo, a co do którego rolnicy 

mają prawo, które wywalczyli sobie wiele lat temu. Niedawno bo 16 marca obchodzono 

40. rocznicę strajku chłopskiego, wtedy również uczestników szykanowano, pobito 

i zamykano. Rolą Policji w tym przypadku jest działanie prewencyjne i zabezpieczające, 

a nie jak to miało miejsce represyjne. I tutaj na ręce Pani przewodniczącej składam 

pytanie do Pana komendanta o przekazanie informacji ile zostało nałożonych mandatów 

i ile spraw skierowano do sądu na protestujących rolników. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Dzisiaj osobiście 

otrzymałam telefon z komendy z prośbą o bezpośrednie przekazanie wszelkich 

wniosków i komentarzy do tego sprawozdania do Pana komendanta, także przekażemy 

zapytanie Pani radnej Panu komendantowi. 

Radny Pan Maciej Szlagowski - Mam taki wniosek. Po ostatniej naszej komisji 

finansów, gdzie sprawozdanie przed komisją zdawał Pan Dyrektor SPZOZ Andrzej 

Nowak. Wnioskuję o udzielanie dotacji celowej dla Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Koronowie w kwocie 50% poniesionych kosztów, to jest w kwocie 

około 100 000 zł do zakupu aparatu USG z czterema głowicami. Przedmiotowy aparat 

USG wyższej klasy, dokładności od posiadanego przez SPZOZ w Koronowie, spełniłaby 

wyższe standardy Diagnostyki Obrazowej, a posiadany obecnie aparat USG z głowicami 

zostałby przeniesiony do placówki SPZOZ w miejscowości Mąkowarsko, co dałoby 

większą dostępność i czas oczekiwania na wykonywanie badań USG dla mieszkańców 

Gminy Koronowo, szczególnie sołectw wiejskich w pobliżu miejscowości Mąkowarsko. Tu 

mówimy o tym naszym aparacie 3-letnim, który poszedłby do Mąkowarska. Nadmieniam 
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też, że pozostałe 50% kosztów zostałoby, według deklaracji dyrektora, pokryte z zysku 

osiągniętego przez SPZOZ w Koronowie za rok 2020 też w kwocie 100 000 zł. 

Oczywiście po pozytywnym zatwierdzeniu przez Społeczną Radę SPZOZ.  

Radny Pan Stanisław Gliszczyński - Jeżeli mogę prosić. Ja mam trzy moje pytania. 

Pierwsze, czy planowany do wybudowania pumptrack w Koronowie będzie wyposażony 

w oświetlenie umożliwiające korzystanie z obiektu w godzinach popołudniowych, 

wieczornych? Drugie pytanie, czy w roku 2020 dyrektorzy jednostek otrzymali 

jakiekolwiek nagrody? Jeżeli tak to proszę o szczegółowy wykaz z podaniem kwot, 

terminem wypłaty, podstawą do wypłaty, kopią wniosku oraz zgody, czyli dokumentu 

przyznania tej nagrody. Trzecie, proszę również o informację jakie są losy naszej 

Młodzieżowej Orkiestry Dętej? Natomiast trochę pytań mają mieszkańcy. Następne, na 

jakim etapie jest naprawa bądź wymiana przystanku komunikacji publicznej w Nowym 

Dworze w kierunku Bydgoszczy? Proszę o konkretną datę. Otrzymałem odpowiedź 

bodajże w październiku, czy na początku listopada od Pana burmistrza w tym temacie 

również, że do końca listopada będzie to zrealizowane. Tylko nie wpisał Pan burmistrz, 

do którego roku. Być może to ma być do końca tego roku. Drugie pytanie, czy w gminie 

jest harmonogram naprawy i utrzymania dróg gminnych na rok 2021? Jeśli tak, to bardzo 

proszę o jego kserokopię i upublicznienie. Następne. Minął już praktycznie pierwszy 

kwartał roku 2021, więc pytanie dotyczy, jakie inwestycje zostały już rozpoczęte zarówno 

z budżetu gminy jaki z funduszy sołeckich? Następne pytanie. Jeśli w dobie pandemii nie 

są organizowane żadne imprezy, co dzieje się ze środkami, które z tego tytułu zostały 

zaoszczędzone w dziale promocji? Jakie są Pana propozycje? Następne pytanie, 

dlaczego nie jest na bieżąco naprawiane oświetlenie uliczne? Czy osoba odpowiedzialna 

w urzędzie sprawdza stan tego oświetlenia oraz jakie kroki poczyniono w celu poprawy 

oświetlenia przejść dla pieszych na terenie miasta Koronowa? Następne, czy znany jest 

sposób rekultywacji byłych wyrobisk na osiedlu Przyrzecze oraz czy urząd miejski ma 

wiedzę i kontroluje czym jest to wykonywane? Następne pytanie, czy gmina jako 

właściciel spółki ZGKiM prowadzi kontrolę użytkowania samochodów służbowych 

podległych pracowników na podstawie GPS zainstalowanych w samochodach? Jeżeli 

tak, w jaki sposób i czy są przypadki nieuprawnionego i bezzasadnego używania tych 

pojazdów? Następne pytanie, czy jest znana konkretna data poprawy przejezdności 

dróg, drogi gminnej do osiedla Lipinki? Jeśli nie, to proszę o wskazanie chociażby 
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orientacyjnie tej daty. Następne pytanie, czy Klub Sportowy "Sokół" Nowy Dwór ma 

szansę doczekać w tym roku na podłączenie wodociągu, celem nawadniania murawy 

boiska sportowego w Nowym Dworze? Sprawa podobna jak we Wtelnie. Następne 

pytanie, jakie środki i jakie działania władze w gminie podjęły, aby przyspieszyć remont 

drogi wojewódzkiej 243? Czy mamy wiedzę kiedy ów remont się rozpocznie? Dalej, 

następne pytanie. Dlaczego został unieważniony pierwszy przetarg na rozbudowę 

Punktu Informacji Turystycznej, skoro dwóch oferentów złożyło oferty poniżej kwoty 

przeznaczonej na to zadanie? I ostatnie pytanie z tej serii, to: w Pańskim programie 

wyborczym było zadanie inwestycyjne w postaci budowy Hali Targowej. Czy to zadanie 

ma szansę być zrealizowane do roku 2023? Wiem, że takie zapowiedzi były, mam 

nadzieję, że będziemy mogli również w tym pomóc. Natomiast inne pytania, które 

otrzymałem to pytanie: proszę o informację o zarobkach zsumowanych razem ze 

wszystkimi, dodatkami, premiami, trzynastkami, nagrodami brutto i netto kadry 

zarządzającej urzędem, to jest burmistrza, zastępców burmistrza, skarbnika, sekretarza, 

kierowników wydziałów. Kierowników wydziałów prosimy o podanie ilości osób oraz 

dyrektorów jednostek M - GOPS, M - GOK, Biblioteka Publiczna, M - GOSiR i tym 

podobne. Informacje prosimy w zestawieniach rocznych od początku kadencji Pana 

burmistrza. Drugie pytanie. Proszę o informację o zarobkach pozostałych pracowników 

urzędu ze wszystkimi, dodatkami, premiami, nagrodami, trzynastkami brutto i netto. 

Informację prosimy w zestawieniach rocznych od początku kadencji Pana burmistrza. 

Trzecie pytanie. Proszę o informację jakie kancelarie prawne lub jacy prawnicy obsługują 

urząd w Koronowie? Ile to kosztuje podatników? Informacje prosimy podać od początku 

kadencji Pana burmistrza brutto, netto z rozbiciem na miesiące zsumowane na koniec 

każdego roku kalendarzowego. Czwarte pytanie, o które mnie poproszono, żeby zadać 

to, proszę o informację jakie procesy sądowe, pozwy wytoczyła gmina lub jednostki 

organizacyjne gminy, nad którymi nadzór właścicielski sprawuje Burmistrz Koronowa, 

przeciwko byłym pracownikom, mieszkańcom lub inne. Co z tego powodu gmina 

zyskała? Ile wygrała, ile przegrała i jakie koszty z tego tytułu gmina poniosła? Proszę o 

dokładną informację jakie i kiedy, od początku kadencji Pana burmistrza. Proszę o 

informację o ewentualnych ugodach. Piąte pytanie, proszę o informację ile procesów, 

pozwów wytoczono Panu burmistrzowi, Gminie Koronowo, cywilne, Sąd Pracy i inne? Z 

jakich powodów, ile gmina wygrała, przegrała, co gmina zyskała, jakie koszty poniosła 
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gmina? Proszę o dokładne informacje, jakie i kiedy od początku kadencji Pana 

burmistrza. Szóste pytanie, proszę o info ile osób zostało zwolnionych z urzędu i 

jednostek organizacyjnych gminy od początku kadencji Pana burmistrza? W jakiej 

wysokości wypłacono odprawy lub odszkodowania? Informację proszę podać w 

zestawieniach miesięcznych zsumowanych na koniec każdego roku kalendarzowego. 

Następne, proszę o informację Pana burmistrza jako osoby sprawującej nadzór 

właścicielski nad spółką ZGKiM w Koronowie, czy prawdą jest, że w ostatnich dwóch 

latach ZGKiM  zutylizował, zakopał odpady na wyrobisku w kopalni żwiru na Przyrzeczu? 

Wskazują na to karty przekazania odpadu. Jeśli tak, to ile ton? Czy były to odpady z 

innych miast i gmin? Proszę o szczegółową informację jakie odpady, ile i kiedy? Dalsza 

część tego maila to już przekażę razem z pytaniami i jedno pytanie, ale myślę, że tutaj 

będzie również informacja potrzebna Pana mecenasa, bo jest to 

mieszkańców  interpelacja, ale myślę, że jest to kwestia wniosku. Proszę o 

zabezpieczenie pozostałości po byłej przepompowni, oczyszczalni na terenie działki 

położonej w Nowym Dworze o numerze ewidencyjnym nr 2/3. Teren ten jest 

ogólnodostępny i znajdują się tam głębokie instalacje podziemne w żaden sposób nie 

zabezpieczone. Jako mieszkańcy boimy się o nasze dzieci. Proszę o podjęcie działań 

mających na celu zabezpieczenie tego terenu. 

Radna Pani Katarzyna Karwat - W obecnej sytuacji, no wiadomo jest jak jest, dla wielu 

osób w każdym wieku, taką jedyną odskocznią od codzienności, no pompatycznie 

ujęłabym nawet, że jedynym takim ratunkiem są książki i wiele osób pyta, czy biblioteka 

w jakiś sposób ogranicza działalność w związku z pandemią. Chciałabym, korzystając 

tutaj z miejsca i okazji uspokoić mieszkańców, że mimo obostrzeń, mimo zamykania 

instytucji kultury, Miejska Biblioteka Publiczna, którą mam nieustająco zaszczyt też 

reprezentować, trzyma się mocno i trzyma się zdrowo. Wciąż działamy, realizujemy swój 

podstawowy obowiązek, jakim jest gromadzenie, jakim jest opracowywanie, jakim jest 

upowszechnianie zbiorów. Można zamawiać książki, no bo ze względów sanitarnych, 

epidemiologicznych tak jest dla nas, może nie dla nas, ale dla Państwa na pewno tak, 

jest wygodniej. Można zamawiać książki telefonicznie, można drogą mailową, można 

przez katalog online, który jest do dyspozycji wszystkich przez 24 godziny na dobę. 

Realizacja zamówień, pragnę przypomnieć tylko, odbywa się z zachowaniem pełnego 

reżimu sanitarnego, przy wejściu do biblioteki. Niestety bardzo ubolewamy nad tym, że 
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wciąż ten tak zwany wolny dostęp do półek jest niemożliwy, no ale robimy co się da, 

staramy się, żeby mieszkańcy ten kontakt z literaturą mieli non-stop. Zapraszamy 

codziennie na Szosę Kotomierską 3, od poniedziałku do piątku w godzinach od 8:00 do 

18:00.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Czy jeszcze ktoś z 

Państwa Radnych chciałbym złożyć zapytanie, wniosek, informację? Nie widzę, ale o 

głos prosił Pan Prezes Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Koronowie. 

Pan Prezes ZGKiM sp. z o.o.w Koronowie Marek Stec - Ja chciałbym tylko 3 minuty 

do 5 góra z Państwem się podzielić pewnymi rzeczami związanymi z gospodarką 

komunalną, wodno-ściekową, jak i również coś zaproponować. Ale dobra, po kolei. 

Powiem tak. Byłem w kilku miejscach naszych obiektów komunalnych i tutaj z Panem 

kierownikiem Szlagowskim i sam osobiście. Rozumiem pewne rzeczy, że się buduje 

ścieżki rowerowe, skwery, to też jest potrzebne, ale chciałbym, żeby Szanowni radni 

bardzo zwrócili na uwagę, jeśli chodzi o stan techniczny obiektów związanych z 

doprowadzeniem wody. Bo sami Państwo wiecie, jak bardzo popularne jest "odkręcimy 

kran woda leci". Ale technika doprowadzenia wody pitnej, zdatnej do picia, no to już jest 

temat szerszy. Stan tych obiektów, nie chcę nic mówić, jest jaki jest, ale uważam, że robi 

się bardzo niebezpiecznie, jeśli chodzi o inwestycje związane z wodami, z kanalizacją. 

Tutaj powiem. Tak obserwuję i przyglądam się również, jeśli chodzi o sprawy techniczne 

tej wody, urządzenia, pompy, falowniki. Mamy tutaj duże opóźnienia i w związku z 

powyższym trzeba działać. Będę szukał inwestycji unijnych, będę chciał to 

modernizować, ale to niestety, Szanowni radni Wy musicie, że tak powiem, mieć pewne 

baczenie na te zjawiska, jak i również żeby to doskonalić, bo stan techniczny, jak 

powtarzam, jest jaki jest. I tutaj grozi nam bardzo duże niebezpieczeństwo że, w pewnym 

momencie może te urządzenia, mogą nie funkcjonować. Ja chylę czoło wszystkim tym, 

którzy, moim konserwatorom, kierownikowi, że to jeszcze działa w takich warunkach, że 

to działa, bo może się okazać, że to w pewnym momencie nie będzie działało. Także 

zwróćcie uwagę Szanowni radni na inwestycje związane z gospodarką wodno-  

ściekową, bo to jest ważne. Przyjdzie taki moment, że tej wody zabraknie, a wtedy 

docenimy jej zadania. Chciałbym zaproponować, nie wiem czy to w komisjach, czy może 

deklaracje radnych, żebyśmy objeździli, zobaczyli, sprawdzili te obiekty. Inwestycje 

bardzo duże nas czekają. Także ja chciałbym tak, tutaj zaapelować i podnieść ten temat, 
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bo woda rzecz bardzo ważna. To chciałem Państwu przekazać.  

Wiceprzewodniczący rady Pan Bogusław Guziński - Jak chciałbym tylko króciutko 

odnieść się do słów Pana prezesa, że my akurat działający w komisji praworządności i  

gospodarki komunalnej, a muszę powiedzieć, że bardzo staramy się zabiegać 

o ewentualne inwestycje. Z tym, że wiadomo, poszczególne zadania znajdują lub nie 

znajdują miejsca w budżecie, tak? Ale potwierdzić może Pan radny Maciej Szlagowski, 

że leży to nam bardzo na sercu i widzimy właśnie takie zagrożenia. Ja się z Panem 

zupełnie zgadzam, ale dobrze, że Pan dzisiaj wystąpił, bo chciałem właśnie, żeby do 

szerszego forum to dotarło do pozostałych radnych, którzy nie działają akurat w tej 

komisji, a i to jest faktycznie problem Panie prezesie. Zgadzamy się z tym, dlatego no 

dobrze, że to dziś Pan wyartykułował.  

Radny Pan Tomasz Skotnicki - Panie prezesie, dziękuję bardzo za te informacje. One 

są bardzo cenne, aczkolwiek one też, tak jak powiedział Pan przewodniczący Guziński, 

są naszym zainteresowaniem już od dawna. Mnie osobiście bardzo interesuje i z resztą 

od samego początku kadencji, niepokoiła sytuacja oczyszczalni ścieków w Wiskitnie. Za 

tą oczyszczalnię, bo przez wiele lat zaniedbań jakie były, to dzisiaj płacimy kary. Dzięki 

naszym i Pana prezesa zabiegom jesteśmy na etapie przetargu, ale, no niestety, z tego 

co obserwuję, nie wygląda dobrze ten przetarg w stosunku do tego jakie kwoty są 

oferowane, a ile mamy zabezpieczone w budżecie. Czy może coś więcej w tej sprawie 

Pan Prezes mógłby jeszcze dodać, bo to jest istotna kwestia w tych zagadnieniach, o 

które Pan Prezes poruszył. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta – Romaniuk - Dziękuję ale ja myślę 

Panie Prezesie, że poprosimy o bardziej szczegółowe zestawienie i myślę, że już na 

komisjach będziemy szczegółowo w tym zakresie rozmawiali Panie radny, bo też dzisiaj 

nie chciałabym, żebyśmy przedłużali tą dyskusję w nieskończoność. Jeśli można prosić, 

to poproszę o przygotowanie zestawień, takich finansowych konkretów i wtedy 

ewentualne dyskusje na komisjach. 

Wiceprzewodniczący rady Pan Tomasz Gordon -  Ja tu do Pana prezesa kilka słów. 

Oczywiście zgadzam się z tym. Na początku tej kadencji obiecywaliśmy tutaj radnym, że 

zorganizujemy jeden, może więcej objazdów gminy, żeby radnym pokazać jak właśnie 

wyglądają ujęcia wody, jak wyglądają szkoły i tak dalej i tak dalej, ale co z tego. 

Skończyło się tylko na informacji, ponieważ wybuchła pandemia i wszystkie wyjazdy 
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radnych w teren zostały wstrzymane i czekamy na sytuację taką, która odblokuje nasze 

ruchy jako radnych, bo jedną z takiej komisji jest ta gospodarki komunalnej. My bardzo 

dużo jeździmy w teren, ale w tej chwili też wyjazdy są wstrzymane. Dziękuję. Na pewno, 

na pewno Panie prezesie jeżeli, jeżeli tylko pozwoli nam sytuacja, pojedziemy z całą radą 

w teren.- 

Pan Prezes ZGKiM sp. z o.o.w Koronowie Marek Stec  - Tak bardzo dziękuję, ale no 

czas ucieka trzeba działać, bo inwestycje nie będą czekać i urządzenia też się psują. 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Dziękuję bardzo. Myślę, 

że, Panie radny, również wrócimy do tej dyskusji ponownie i tu Pana prezesa poprosimy 

o szczegółowe przygotowanie dokumentów. 

 

17. Składanie interpelacji.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk – Przechodzimy do punktu 

piętnastego porządku obrad sesji, do składania interpelacji. Pan radny Wojciech Orliński 

chciałby złożyć interpelację. 

Radny Pan Wojciech Orliński - Interpelacja zgłoszona na sesji rady miejskiej w sprawie 

dotacji dla Spółki Wodnej z budżetu gminy jako dotacji celowej. W zeszłym tygodniu 

odbyło się zebranie walne Spółki Wodnej podsumowanie za zeszły rok planów, złożenie 

planów na następny rok. No niestety tutaj ten, nikt nie uczestniczył z urzędu w tym jest to 

melioracja, jest jedną z ważnych rzeczy dla, dla społeczeństwa wiejskiego i dla rolników. 

Wyniknęło tam wiele problemów, ale jak chciałbym takim może, nie ma już Pani skarbnik 

opisowym sposobem, to napisałem problem, który wynika. W imieniu zarządu Spółki 

Wodnej w Koronowie zwracam się z prośbą o rozpatrzenie możliwości zmiany sposobu 

rozliczania z przyznanej dotacji, to jest rozliczenie potwierdzenia kosztów. Aktualnie 

rozliczenie dotacji możliwe jest pod konkretne zadanie, przygotowaną dokumentację 

techniczną. Rozliczeniu podlegają koszt materiałów i wynajmu sprzętu. W obecnej sytuacji 

ekonomicznej jest to bardzo trudne, spożytkowanie tej dotacji. Gdyby była jeszcze 

większa, po prostu spółka nie byłaby w stanie nawet jej wykorzystać. Koszty pracy przy 

obecnej średniej stawce jaką jest 2 800, trzy miesiące musimy jeszcze zatrudniać 

pracowników poza tymi kosztami, które otrzymujemy z Urzędu Pracy na tych pracowników 

jest, jest trudne. Nie ma możliwości gminna spółka pokrycia kosztów bieżącej konserwacji 

pracy, pracowników i materiałów na awarię instalacji melioracyjnych. Od wielu lat nie było 
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na naszym terenie i nie tylko na naszym terenie żadnych inwestycji melioracyjnych. 

Urządzenia melioracyjne są takie, które pamiętają jeszcze dwa poprzednie wieki. Te 

koszty są bardzo duże i największe potrzeby rolnicy zgłaszają w momentach, kiedy 

następują awarie po wiosennych roztopach, ewentualnie innych opadach. I to są główne 

koszty i najszybsze działanie dla dlatego rolników, którym można pomóc. Rzeczowe 

inwestycje pod dokumentację, którą też trzeba pokryć z kosztów spółki i przygotować to w 

tej sytuacji z wszystkiego się oczywiście z każdych pieniędzy Spółka Wodna w Koronowie 

jest rada i dziękuje Panu burmistrzowi i radzie, która to zatwierdza. Natomiast zgłaszamy 

problem, że w tej sytuacji bardzo pomogłoby działaniu spółki do rozliczeń inny sposób 

rozliczenia. On był poprzednio w ten sposób rozliczany. Chyba drugi rok w tej chwili jest to, 

to wymaganie. Nie mogę zbyt wiele powiedzieć, jeżeli chodzi o wymogi księgowe. 

Natomiast jeżeli było to możliwe, to przypuszczam, że jest również możliwe, że ta 

poprzeczka która jest nałożona bardzo utrudnia działanie.  

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta – Romaniuk – Czy jeszcze ktoś z Państwa 

radnych chciałby złożyć interpelację? 

 

18. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

osiemnastego  porządku obrad sesji, do sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii. 

Sprawozdanie zostało zamieszczone na eSesji. Czy mają Państwo radni jakieś pytania 

do sprawozdania? Jeśli tak, to proszę o złożenie zapytań na piśmie. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu. 
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19.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Koronowo za rok 

2020.  

 

Przewodnicząca obrad Katarzyna Szulta - Romaniuk - Przystępujemy do punktu 

dziewiętnastego porządku obrad sesji, do sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

w Gminie Koronowo za rok 2020.  

Sprawozdanie zostało zamieszczone na eSesji. Czy mają Państwo radni jakieś pytania 

do sprawozdania? Jeśli tak, to proszę o złożenie zapytań na piśmie. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

20. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 

 

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk  - Zatem przechodzimy 

do punktu dwudziestego porządku obrad sesji odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania.  

Na wszystkie wnioski, zapytania Pan burmistrz udzieli odpowiedzi na piśmie. 

 

21. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji.  

Przewodnicząca obrad Pani Katarzyna Szulta - Romaniuk - Szanowni Państwo, 

Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, Mieszkańcy Gminy Koronowo. Zbliżają się święta 

Wielkiej Nocy, które ponownie przyjdzie nam spędzić w największych obostrzeniach 

pandemicznych, w reżimie sanitarnym. Z okazji Zmartwychwstania Pańskiego życzę 

Państwu wielu łask Bożych, głębokiej radości i prawdziwego pokoju w sercu. Życzę 

również zdrowia, które obecnie stanowi priorytet dla każdego z nas, a wiosenna 

atmosfera, która jest za oknem niech będzie źródłem nadziei na nadejście normalności. 

Wesołego Alleluja! Przy tej okazji ponownie pragnę podziękować wszystkim służbom, 

harcerzom, a w szczególności szeroko pojętej służbie zdrowia, czyli wszystkim 

medykom, którzy heroicznie walczą z kolejną falą pandemii. Życzymy wam wiele sił oraz 

wytrwałości w dalszych działaniach na tym froncie.  
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Szanowni Państwo w związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji, zamykam obrady 

XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. Dziękuję za Państwa obecność w dniu 

dzisiejszym, do widzenia.   

Sesja trwała od godziny 12:00 do godziny 13:45. 

Koronowo, 26 kwietnia 2021 r. 

 

Protokół sporządziła:                                                     

Magdalena Wanda - Joras      

Biuro Rady 
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